



▲ 赴天安門廣場，於旗桿下觀看升旗儀式。
Participants watch the flag raising ceremony at Tian'anmen Square.



▼ 拜訪全國政協，認識政治協商制度。
Participants visit Chinese People's Political Consultative Conference and learn about the political consultation system.

清華大學明日領袖國情培訓計劃2012

Tsinghua University National Education Program for Future Leaders 2012

贊助：香港特區政府教育局、青年事務委員會

Sponsorship: Education Bureau, HKSAR Government, Commission on Youth

本會與國民教育服務中心、香港大專學壇在國家教育部港澳台辦和中央駐港聯絡辦教科部的支持下，合辦了「清華大學明日領袖國情培訓計劃2012」，帶領135位中六、中七學生及大專生前往北京清華大學，接受為期八天的國情培訓計劃。透過頂尖教授的國情講座（包括：民族復興、政治、經濟、一國兩制、軍事、外交及十二五規劃），配合拜訪全國政協及軍隊、與中國民主黨派代表座談、參觀著名景點、在天安門觀看升旗儀式等活動，讓參加者以多角度、理性和建設性的思維認識祖國，增加對國家的歸屬感與責任感。

日期Date
18/06-25/06
地點Place
北京
Beijing



◀ 團員獲頒清華大學的結業證書，成為清華校友。
Participants receive graduate certificates from Tsinghua University and become alumni of Tsinghua.

With the support of the Ministry of Education Hong Kong, Macau and Taiwan Affairs Office and the Liaison Office of the Central People's Government in the HKSAR, Department of Education and Technology, the Association in collaboration with National Education Services Centre and Hong Kong Tertiary Students' Forum co-organized the "Tsinghua University National Education Program for Future Leaders 2012". 135 Form 6 and Form 7 students as well as college and university students travelled to Tsinghua University in Beijing for the eight-day national education program. Participants were given the opportunity to know more about their motherland from different perspectives and with rational and constructive thinking through a series of lectures on national affairs by top professors covering topics such as national rejuvenation, politics, economy, one country two systems, military, foreign affairs and the 12th Five Year Plan, as well as visit to Chinese People's Political Consultative Conference and People's Liberation Army, attending a symposium with representatives from non-communist parties, visiting famous scenic spots and watching the flag raising ceremony at Tian'anmen Square. Such activity also enhanced the sense of belonging and the sense of responsibility to the motherland of participants.



◀ 考察萬里長城，感受祖國壯麗河山。
Participants visit the Great Wall and feel the majestic landscape of our motherland.

▶ 拜訪中國人民解放軍裝甲六師，了解國家的軍事發展。
Participants visit the 6th armored division of People's Liberation Army and learn about the military development of our country.



◀ 參觀國家博物館，從古至今地認識中華民族的復興之路。
Participants visit the National Museum of China and learn about the road to revival of the Chinese nation from ancient times to present.



我的祖國 - 京港澳學生交流營2012

"My Motherland"-Beijing, Hong Kong and Macau Students Exchange Camp 2012

贊助: 青年事務委員會
 Sponsorship: Commission on Youth

日期Date
 13/07-19/07
 地點Place
 北京市、承德市
 Beijing, Chengde

在國家教育部港澳台辦、中央駐港聯絡辦教科部及中央駐澳聯絡辦文教部的支持下，本會與屬會香港新一代之友，聯同北京語言大學及澳門中華學生聯合總會，共同主辦了「我的祖國 - 京港澳學生交流營2012」。活動帶領了300位青年學生(香港120人、北京100人、澳門80人)踏足祖國的首都北京市及承德市，透過參觀、考察、交流及講座等，一同認識祖國的歷史文化及發展現況，建立對國家的歸屬感，深思自己的青年使命。

▶ 營員在長城下進行「青春放歌·祝福祖國」的活動，祝願祖國的未來更美好。
 Participants wish a better future for the motherland through singing at the foot of the Great Wall.



▲ 青年事務委員會陳振彬主席於出發前授旗儀式上，授營旗予籌委會。
 Mr. Bunny Chan Chung-bun, chairman of the Commission on Youth, presents the camp flag to the preparation committee at the pre-departure flag presentation ceremony.

With the support of the Ministry of Education Hong Kong, Macau and Taiwan Affairs Office, the Liaison Office of the Central People's Government in the HKSAR, Department of Education and Technology and the Liaison Office of the Central People's Government in the Macau SAR, Department of Culture and Education, the Association and sub-organisation HK New Generation Friends jointly organized the "My Motherland-Beijing, Hong Kong and Macau Students Exchange Camp 2012" together with Beijing Language and Culture University and General Association of Chinese Students of Macao. 300 young students (120 from Hong Kong, 100 from Beijing and 80 from Macau) visited the capital city Beijing and Chengde of China and knew more about the history, culture and current development of the motherland through visits, inspections, exchange and lectures. Such activity enabled participants to build their sense of belonging to the motherland and have an in-depth understanding of the mission of young people.



▶ 在抗日戰爭紀念館進行默哀儀式，悼念戰時為國捐軀的同胞。
 Participants pay silent tribute to the heroes who lost their lives during the anti-Japanese war at the Museum of the War of Chinese People's Resistance Against Japanese Aggression.

▶ 參觀圓明園遺址後，更增強了民族復興的決心。
 Participants enhance their confidence of national rejuvenation after visiting Yuanmingyuan Ruins.



▶ 考察承德避暑山莊，認識中國古代園林建築。
 Participants visit the Chengde Mountain Resort and know about the ancient Chinese garden architecture.



▶ 參觀北京燕京啤酒廠，見證祖國改革開放的成就。
 Participants visit Beijing Yanjing Brewery and witness the achievement of the reform and opening-up of the motherland.



▶ 經過七天六夜同食、同住、同活動，三地營員建立了深厚的感情。
 After six nights and seven days of activity, participants from three cities establish profound friendship.